



ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်နေ့မှ အောက်တိုဘာ ၁၃ ရက်နေ့ အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်း တင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ အဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက်အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

စဉ်	နေ့စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း
၃၀။	၃၀.၉.၂၀၁၇	ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC အဖွဲ့မှ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် ဦးဆောင် ကျင်းပနေသည့် Stakeholder Consultation အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအပြီး သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် အစိုးရနှင့် (UNFC)တို့ အကြား တနိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ကို အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်နေ့တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးဖြစ်တော့မည် မဟုတ်ကြောင်း UNFC ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးထွန်းဇော်မှ သတင်းထောက်များအား ပြောဆိုခဲ့သည်။ အဆိုပါ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှတစ်ဆင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ပြန်လည် သုံးသပ်ရန် နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်တွင် အားလုံးပါဝင်ရေးကို ဖော်ဆောင်ရန် ဘုံသဘောတူညီချက် ရရှိခဲ့သည်။ (RFA Link) (UNFC Link) (Irrawaddy Link) (7Day Link) (ArakanArmy Link) (NMG Link) (Arakan Army)	UNFC
		စက်တင်ဘာလ ၃၀ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S (မွန်) အဖွဲ့ဝင်များ မှ မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်မရောမြို့နယ် ကျိုက်ကွယ်ကျေးရွာ ရွာမဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ ပစ္စမ အကြိမ်မြောက် လူထုတွေ့ဆုံပွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ JMC-S (မွန်)နှင့် JMC-S (ကရင်) အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျိုက်မရောမြို့နယ် ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျိုက်ကွယ်ကျေးရွာနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာများမှ ဒေသခံပြည်သူများ စုစုပေါင်း လူဦးရေ (၅၀၀) ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC Link)	JMC-S မွန်
		တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး H.E.General Ngo Xuan Lich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ် အဖြစ် စက်တင်ဘာလ ၃၀ရက်နေ့ညနေပိုင်း တွင်ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။ (ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး Link)	နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး
၁။	၁.၁၀.၂၀၁၇	အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း နမ္မတူမြို့နယ်အတွင်း၌ တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLAနှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အင်အား ၂၀၀ ခန့်ရှိ အစိုးရတပ်မတော်၏ လှုပ်ရှားစစ်ကြောင်း တကြောင်းမှ နမ္မတူမြို့နယ် မန့်ဆာလုံအုပ်စု ပမ့်လောက်လုံအနီး ပြောင်းဖူးခင်းတွင် လှုပ်ရှားနေသော TNLAတပ်ဖွဲ့နှင့် ထိပ်တိုက်တွေ့ကာ ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link)	TNLA – TMT တိုက်ပွဲ
		အောက်တိုဘာ ၁ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းတွင် လယ်ဖွေးကျေးရွာအနီး တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA မှ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်ခဲ့သဖြင့် ထိတွေ့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး TNLA မှ မြောက်ဘက်သို့ ဆုတ်ခွာသွားခဲ့သည်ဟု တပ်မတော်မှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်အား "အောက်တိုဘာ ၁ ရက်ကနေ ၇ ရက်ထိ သူတို့ဖော်ပြသလို အဲဒီ လားရှိုး မြို့နယ်တွင်းမှာရှိတဲ့ အဲဒီနေရာ ဒေသတွေမှာ တိုက်ပွဲမရှိပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်တာက နမ့်ခင်းဘက်မှာဖြစ်တယ်။ မန်တိုဘက်မှာ	TNLA – TMT တိုက်ပွဲ

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၁)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

		<p>ဖြစ်တယ်။ နှစ်ဆန်ဘက်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ သူတို့ပြောတဲ့နေရာမှာ တိုက်ပွဲမရှိပါဘူး။ ပြီးတော့ အဲဒီလို မူးယစ်ဆေးဝါး ရောင်းဝယ်မှုလည်း ကျွန်တော်တို့ မလုပ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ အဖွဲ့အစည်း အနေနဲ့လည်း မူးယစ်ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးတွေ လုပ်နေပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ မူးယစ်ဆေးဝါးတွေ လိုက်လံဖမ်းဆီးတာတွေ လုပ်နေပါတယ်။ ဒါကမြန်မာ့တပ်မတော်က ကျွန်တော်တို့ကို ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ထိုးနှက်နေတာပဲလို့ မြင်တယ်။ (TNLA အမည်ခံပြီး လုပ်နေတဲ့အဖွဲ့ ရှိ၊ မရှိ) မရှိနိုင်ပါဘူး။ သူတို့ပြောတဲ့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားတဲ့နေရာက ခပ်များများက ပြည်သူ့စစ်တွေ ရှိပါတယ်” ဟု PSLF/TNLA အဖွဲ့ အတွေ့တွေအတွင်းရေး ဝိုင်းပန်းချုပ် တာ့ဖုန်းကျော်က ပြောကြားခဲ့သည်။ (The Ladies Link)(ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (Eleven Link)</p> <p>ထိုင်းနိုင်ငံနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် နယ်စပ်တွေမှာရှိသည့် ရှမ်းဒုက္ခသည်စခန်း ၆ ခုအား နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ နှစ်ရှည်လများ ထောက်ပံ့နေသည့် အခြေခံရိက္ခာများကို အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှစပြီး ရပ်စဲခဲ့သည်။ ဤကဲ့သို့ ရိက္ခာထောက်ပံ့မှုရပ်စဲခဲ့သည့်အတွက် ဒုက္ခသည်များအတွက် ရိက္ခာလက်ကျန်များ အနည်းငယ် ရှိနေသေးသော်လည်း ဒုက္ခသည်များအတွက် လုံလောက်မှု မရှိသည့် အနေအထား ဖြစ်နေပြီဟု ရှမ်းပြည်ဒုက္ခသည်များကော်မတီဝင် လုံးစိုင်းလင်းမှပြောသည်။ (RFA Link)</p>	<p>IDPs ရှမ်း</p>
<p>၂။</p>	<p>၂.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော်သည် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ပေါလစ်ဗျူရိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်နှင့် အမျိုးသားကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဝန်ကြီး H.E. General Ngo Xuan Lich ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား မွန်းလွဲ ၃နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အတူ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းပန်းချုပ်မှူး ကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဝိုင်းပန်းချုပ်ကြီးစိန်ဝင်း၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဗီယက်နမ် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Dr. Luan Thuy Duong လည်း တက်ရောက်သည်။ (Myanmar President Office Link)(MOI Link)</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းပန်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ ဗီယက်နမ်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး H.E. General Ngo Xuan Lich အား နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဖေယျာသီရိဗိမာန် ရှေ့၌ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ ဖြင့်ကြိုဆိုခဲ့ပြီး ကြိုဆိုပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ဒုတိယ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဝိုင်းပန်းချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးနှင့်အတူ ဒုတိယစစ်ဦးစီးချုပ် Sr. Lt. Gen. Nguyen Phuong Nam နှင့် အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ် နိုင်ငံစစ်သံမှူး Col. Nguyen Duc Giang တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ညပိုင်းတွင် ဗီယက်နမ်ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ ညစာဖြင့် စည်ခံခဲ့ပြီး ညစာစားပွဲသို့ ဗီယက်နမ် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးနှင့် အတူ ဒုတိယစစ်ဦးစီးချုပ် Sr. Lt. Gen. Nguyen Phuong Nam နှင့် အရာရှိကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာဗီယက်နမ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး Mrs. Dr. Luan Thuy Duong၊ စစ်သံမှူး Col. Nguyen Duc Giang တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (SGMAH Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (SGMAH Link) (MOI Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)(Myanmar President Office Link)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
<p>၃/</p>	<p>၃.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ် မိုင်းဂျူးမြို့နယ် လွယ်ခိုင်း ကျေးရွာအနီးရှိ ဝမ်လွယ် လမ်းပိုင်း ပြုပြင်ရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး တပ်မတော်က SSPP တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဖယ်ရှားပေးရန် ပြောလာရာမှရှမ်းပြည် တိုးတက်ရေး ပါတီ(SSPP/SSA)နှင့် တပ်မတော်ကြား ညှိနှိုင်းမှု အဆင်မပြေဘဲ သဘောထား တင်းမာခဲ့သည်။ အဆိုပါ လမ်းပြုပြင်မည့် ကိစ္စနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ် နယ်စပ်ရေးရာနှင့် လုံခြုံရေးဝန်ကြီး ဝိုင်းပန်းချုပ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင်က ၂၀၁၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလက SSPP ၏ တောင်ကြီး ဗဟိုဆက်ဆံရေးရုံး တာဝန်ခံကို ခေါ်ယူတွေ့ဆုံ၍ အသိပေးခဲ့သလို ထိုကားလမ်းဘေးရှိ SSPP တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဖယ်ရှားပေးရန် ပြောကြားခဲ့သည် ဟုလည်း SSPP က ပြောသည်။ လွယ်ခိုင်း-ဝမ်ဝန်း-ဝမ်လွယ် လမ်းပိုင်း ပြုပြင်မည့် ဖြစ်သည့်အတွက် ရလခ တိုင်းမှူး (အရှေ့အလယ်ပိုင်း တိုင်း စစ်ဌာန ချုပ်)က စာရေး၍ SSPP တပ်ဖွဲ့များ၊ စစ်ကြောင်းများ၊ စခန်းများ ဖယ်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ထံ စာလိပ်မူကာ ပေးပို့ခဲ့ပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် SSPP မှ တာဝန်ရှိသူများထံ စာပေးပို့ ပြောကြားခဲ့သည် ဟု SSPP ဘက်က ပြောသည်။ လွယ်ခိုင်း-ဝမ်ဝန်း-ဝမ်လွယ် ကားလမ်းအား ငွေကြေးနှင့် လူအင်အား စိုက်ထုတ် ပြုပြင်ရန် SSPP ဘက် က တောင်းဆိုထားသော်လည်း တပ်မတော်ဘက်က လက်ခံခြင်း မရှိသေးကြောင်း ထို့နောက် SSPP မှ စိုင်းဘုန်းဟန် နှင့်အဖွဲ့ နေပြည်တော်သို့ သွားရောက်၍ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခဲ့ရာ တွင်လည်း အဆင်မပြေခြင်း မရှိခဲ့ ကြောင်း SSPP ဘက်က ပြောသည်။ "ကျနော်တို့ရဲ့ တပ်စခန်းတွေ၊ စစ်ကြောင်းတွေ၊ ဂိတ်တွေ အဲဒီ လမ်းပိုင်းမှာ ရှိနေတယ်။ ကျနော်တို့က ဘယ်လိုမှ ဖယ်ပေးလို့ မရဘူး။ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလည်း လုပ်ပေးနေတယ်။ လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးကိုလည်း ကျနော်တို့ ပြုပြင်ပေးနေတယ်။ ဒါကြောင့် အခု ပြုပြင်မယ်ဆိုလည်း ကျနော်တို့ကိုပဲ လုပ်ခွင့်ပေးဖို့ တောင်းဆိုရတာပါ"ဟု SSPP အတွင်းရေးမှူး - ၂ ဒုဝိုင်းပန်းချုပ်မှူးကြီး စိုင်းဆုက ပြောပြသည်။ လက်ရှိတွင် ကားလမ်း ပြုပြင်မည့် အရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုများ အဆင်မပြေဖြစ်နေ၍ တပ်မတော် က အင်အားသုံး ဝင်ရောက်၍ လုပ်ငန်း အကောင်အထည် ဖော်မည်ဆိုပါက တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွား လာနိုင်သည်ဟုလည်း SSPP ဘက် က ပြောသည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>သျှမ်းပြည်အရှေ့ပိုင်းကျိုင်းတုံမြို့ အကျဉ်းထောင်တွင် အစိုးရတပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ထားသည့် သျှမ်းပြည်ပြန်လည်</p>	<p>စစ်ရေးတင်းမာမှု</p> <p>RCSS/SSA</p>

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း

အတွဲ(၁)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

		<p>ထူထောင်ရေး ကောင်စီ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA ၏ တပ်သား ၂ ဦးအား စက်တင်ဘာလ ၉ ရက်နေ့တွင် ရုံးတင်စစ်ဆေးမည်ဟု ကျိုင်းတုံမြို့၊ RCSS/SSA ၏ ဆက်ဆံရေးရုံးတာဝန်ခံ ဝိုင်းမူးစိုးမိန်းမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link)</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ် ရမ်းဗြဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန်းမောင်ဦးသည် သူ၏ မူရင်းပါတီဖြစ်သည့် ရခိုင်ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ALD ပါတီသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန်အတွက် ရခိုင်အမျိုးသားပါတီမှ နှုတ်ထွက်ကြောင်း စစ်တွေမြို့ရှိ ပါတီဌာနချုပ်ထံသို့ အကြောင်းကြားခဲ့သည်။ (RFA Link) (DVB Link) (7Day Link)</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းမှ ရိုဟင်ဂျာ မူဆလင် ၄ သိန်းကျော် Bangladesh နိုင်ငံဖက် ထွက်ပြေးခဲ့ကြပြီးနောက် ဗြိတိန်နိုင်ငံ Oxford မြို့မှ "Freedom of Oxford" လွတ်မြောက်ရေးဂုဏ်ထူးဆောင်ဆုအား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မထိုက်တန်တော့ဟု ပါတီစုံမှ တင်သွင်းသည့် အဆိုအား Oxford မြို့ကောင်စီဝင်များမှ တညီတညွတ်ထဲ မဲခွဲဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ဆုကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခဲ့သည်။ (VOA Link) (Mizzima Link)</p> <p>ဝိုင်းချုပ်မူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီး H.E. General Ngo Xuan Lich ဦးဆောင်သောကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</p> <p>စက်တင်ဘာလ ၃ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ် H.E. Mr. Paul R. Seger တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မူးကြီးစိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဝိုင်းချုပ်မူးကြီး မင်းနောင်နှင့် တပ်မတော် အရာရှိများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ သံအမတ်နှင့်အတူ ဆက်ဆံရေးအရာရှိ ဦးမြင့်စိုး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးဆောင်သောမြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ သွားရောက် ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ စက်တင်ဘာလ ၃ရက်နေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (CS Office Link)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ် ဖားအံမြို့နယ် ဝတ်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စုတွင် အကောင်အထည်ဖော်ရန်ရှိသည့် လျှပ်စစ်ဓာတ် အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်း နှင့်ပတ်သက်ပြီး KNU ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးအနေဖြင့် သဘောထားများချပြပေးရန် ကရင်ပြည်နယ်ရှိ အရပ်အဖက်အဖွဲ့ ၂၉ ဖွဲ့မှ အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် KNU ထံစာတင်ပြတောင်းဆိုခဲ့သည်။ (KIC)</p>	<p>ရခိုင်အမျိုးသား ပါတီ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>Statement Gov</p> <p>တိုင်းရင်းသားဒေသ များအတွင်း အကြီးစား ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု</p>
၄။	၄.၁၀.၂၀၁၇	<p>ကေအိုင်အေတပ်ရင်း ၃ အဖွဲ့၊ စစ်ကြောင်းအမှတ် ၈မှ လက်နက်နဲ့ လူ့အင်အား ၃၀ခန့်ဖြင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ ပိုင်းမော်မြို့နယ် ဆိုင်လော်၊ မန်ရှန်၊ ကောင်ခန်း၊ ဝုရယန်ကျေးရွာတို့မှ ရွာသူ၊ ရွာသားများနှင့် ချန်းရင်ခူးငှက်ပျောမြဲအလုပ်သမားများ စုစုပေါင်း အမျိုးသား ၅၃ ဦးနှင့် အမျိုးသမီးနှစ်ဦး တို့အား ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ပစ်ခတ်ခဲ့ခြင်း မရှိကြောင်း မန်ဝိန်းကြီးဒေသခံတစ်ဦးမှ ပြောကြားသည်။(Eleven Link) (RFA Link)(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး) (VOA Link)</p> <p>ကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံး (KNU) ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက်ကစ၍ KNU ဌာနချုပ် လော်ဗီးလာဒေသတွင် စတင်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာ ၇ ရက်ထိ ပြုလုပ်မည်ဖြစ်သည်။ (7Day Link)</p> <p>တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (တနင်္သာရီ) ၏ (၁၂) ကြိမ် မြောက် ပုံမှန် အစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၄ ရက်တွင် ဗြိတိန်မြို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ (၂) အပါအဝင် ကော်မတီဝင် (၁၁) ဦး တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးလုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (JMC Link)</p>	<p>HR Violation</p> <p>KNU Meeting</p> <p>JMU-S တနင်္သာရီ</p>
၅။	၅.၁၀.၂၀၁၇	<p>အစိုးရနှင့် UNFC တို့အကြား ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တရားဝင် ဆွေးနွေးမှုကို အောက်တိုဘာလကုန်ပိုင်းတွင် ပြန်လည်စတင် မည်ဖြစ်ကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးမှ အောက်တိုဘာ ၅ ရက်၌ ပြောဆိုခဲ့သည်။ (KIC Link) (Myanmar Time Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဘရူနိုင်းနိုင်ငံခရီးစဉ်အပြီးတွင် အလည်အပတ်ခရီးစဉ်အဖြစ်</p>	<p>PC – UNFC</p> <p>နိုင်ငံတကာ</p>

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း

အတွဲ(၁)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

		<p>ဖိတ်ကြားထား သည့်နိုင်ငံများသို့ သွားရောက်လည်ပတ်ရေးရွှေ့ဆိုင်းထားကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးကျော်ဇေယျမှ စက်တင်ဘာလ ၅ ရက်နေ့တွင် ပြောခဲ့သည်။ (7Day Link)</p> <p>မြီတိန်အိမ်ရှေ့စံ ချားလ်စ်မင်းသားနှင့် ကြင်ယာတော်ကမ်မီလာတို့၏ အာရှအလည်အပတ်ခရီးစဉ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်ခြင်း ပြုတော့မည် မဟုတ်ကြောင်း မြီတိန်နိုင်ငံ အခြေစိုက် The Sun သတင်းဌာနမှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ မင်းသားနှင့် ကြင်ယာတော်တို့၏ အာရှအလည် အပတ်ခရီးစဉ်တွင် ပြီးခဲ့သည့်လမှ သတင်းများအရ မြန်မာနိုင်ငံသို့ပါ တရားဝင် အလည်အပတ်သွားရောက်မည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ (Popular Link)</p>	<p>ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၆။	၆.၁၀.၂၀၁၇	<p>စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် ဖားကန့်လမ်း၌ ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIA နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော်တို့ အကြား တိုက်ပွဲ ပြန်လည် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မနက်(၇)နာရီတွင် ဖားကန့်မြို့နယ် ဂေါင်လူရန်လမ်းအထက်နှင့် ၁၀ နာရီခန့်တွင် နယ်ယာကျေးရွာဝန်းကျင် ကပ်မှော်ဆွတ်ရွာတွင် တိုက်ပွဲနှစ်ကြိမ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု ကပ်မှော်ဆွတ်ကျေးရွာနေ ခရစ်ယာန်သင်းအုပ်ဆရာ တဦးမှပြောသည်။ တိုက်ပွဲအတွင်း လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဒေသခံများ ကြောက်ရွံ့နေကြောင်းလည်း ၎င်းမှ ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ (VOA Link)</p> <p>သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း မူဆယ်ခရိုင် နမ့်ခမ်းမြို့နယ်ရှိ ကုန်စုံဆိုင်များ၊ လောင်းကစားခိုင်းများ နှင့် စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များထံ TNLA တပ်ဖွဲ့မှ ကျပ်သိန်း ၁၀၀ မှ ၂၀၀ အထိ အခွန်ကောက်ခံမှု ရှိခဲ့ကြောင်း RCSS သတင်းဌာနဖြစ်သည့် Tai Freedom မှ ဖော်ပြခဲ့သည်။ (Tai Freedom Link)</p> <p>မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သည့် 'ဝ' ပြည် သွေးစည်း ညီညွတ်ရေးပါတီ (UWSA)၊ မိုင်းလားအဖွဲ့ (NDAA) နှင့် အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်(PC)တို့ အောက်တိုဘာလအတွင်း၌ တွေ့ဆုံရန် စီစဉ်နေသည်ဟု အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးမှပြောသည်။ တစ်ဖွဲ့ချင်းအနေဖြင့် တွေ့ဆုံမှာဖြစ်ပြီး မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ်အဖွဲ့အနေနှင့်တွေ့ဆုံမှာ မဟုတ်ကြောင်းလည်း ၎င်းမှ ဆက်လက်ပြောကြားခဲ့သည်။ သွားရောက်တွေ့ဆုံရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း အနေဖြင့် ကျန်းမာရေး မကောင်းသေးသောကြောင့် လိုက်ပါနိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်းနှင့် ခရီးစဉ်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များသာမက ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများလည်း ပါဝင်ဖွယ်ရှိနေပြီး "ဝ"နှင့် မိုင်းလားဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်သည်။ (Mizzima Link) (BBC Link) (7Day Link) (Voice Link) (The Ladies Link) (RFA Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်ပိုင်းမော်မြို့နယ်တွင် KIOကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ တပ်ရင်း(၃)မှ ဒေသခံ ရှမ်းလူငယ်(၆)ဦး နှင့် မြဲအလုပ်သမား အယောက် (၄၀)ခန့်အား တပ်သားသစ်အဖြစ် ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသဖြင့် ပြန်လည်လွတ်ပေးရန်အတွက် PCGခေါ် ကချင်ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင် အဖွဲ့များမှ KIOဗဟိုဌာနချုပ်ကို စက်တင်ဘာလ ၆ရက်နေ့က တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (VOA Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဘရူနိုင်းနိုင်ငံ ဘုရင် ဆူလ်တန် ဟာနီ ဟာဆာ နယ်လ်ဘိုလ်ကီးယား မူအစ် ဇာဒင် ဝါဒူလာ၏ နန်းမွေဆက်ခံသည့် နှစ်(၅၀)ပြည့် ရွှေရတုအထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန်အတွက် နံနက် ၈ နာရီတွင် နေပြည်တော်မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ဒေသ စံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် ဘရူနိုင်း ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ဘန်အိဆရီဘီဂါဝန်မြို့ အပြည်ပြည်ဆိုင် ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (Popular Link) (DVB Link) (Mizzima Link) (CS Office Link) (Eleven Link)</p> <p>ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဘရူနိုင်းနိုင်ငံရောက် မြန်မာ နိုင်ငံသားများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာလုပ်သားများသည် ပြဿနာတစ်စုံတစ်ရာ မကြားရဘဲ ငြိမ်းချမ်းစွာ နေထိုင်ကြသဖြင့် လိမ္မာသော ဗိသားစုဝင်များဖြစ်ကြောင်း ချီးကျူးပြောကြားခဲ့သည်။ (7Day Link) (DVB Link)</p> <p>စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အခွင့်အရေးများဆိုင်ရာ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (ICESCR) သို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ အတည်ပြုပါဝင်ကြောင်း အကြောင်းကြားစာ (Instrument of Ratification) နှင့် တရားဝင်ကြေညာချက် (Declaration) တို့အား ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ် ဦးဟောကဒိုဆွမ်းမှ ကုလသမဂ္ဂဌာနချုပ်မှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ စာချုပ်စာတမ်းများ ဌာနခွဲ၏ အကြီး အကဲ Mr. Santiago Villalpando ထံသို့ ၆-၁၀-၂၀၁၇ ရက်နေ့တွင် နယူးယောက်မြို့၊ ကုလသမဂ္ဂ ဌာနချုပ်ရှိ Office of Legal Affairs (Treaty Section) ဌာန၌ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်း ကိုယ်စားလှယ်နှင့်အတူ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် စီးပွားရေးဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မိုးထွန်းလည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI Link) (Mizzima Link)</p>	<p>KIA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>HR Violation</p> <p>UWSA – NDAA – PC</p> <p>KIA တပ်သားသစ် စုဆောင်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၁)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

၇။	၇.၁၀.၂၀၁၇	<p>ရှမ်းပြည်နယ်၊ မန်တိုမြို့နယ်၊ မန်ဆာကျေးရွာနဲ့ ခိုင်အော်ကျေးရွာကြားတွင် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၁၁၂/၈၇၆ တပ်ဖွဲ့ဝင်တချို့ နှင့် တပ်မတော် တပ်မ ၈၈ လက်အောက်ခံ ၁၁၅ (၃၀၁) ၁၈၇ (၁၀) ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့ တို့ နေ့လည် ၁၃း၀၄ နာရီမှ ညနေ ၁၇း၃၀ နာရီထိ နှစ်ဖက် အပြင်းအထန် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်ဘက်မှ အင်အား ၂၀၀ကျော်ဖြင့် မန်ဆာရွာဘက်သို့ ထိုးစစ်ဆင်လာသည့်အတွက် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်း ဖြစ်သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA Link) (DVB Link)</p> <p>ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး(KNU) ဗဟိုကော်မတီ အရေးပေါ်အစည်းအဝေးတွင် လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း KNU ဒုဥက္ကဋ္ဌ ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းမှ ပြောသည်။ ၂၀ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ ဒုတိယအစည်းအဝေးအပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ပိုမိုခိုင်မာစေရန် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်ရပ်စာချုပ် (NCA) အကောင်အထည်ဖော်မှု ပြန်လည်သုံးသပ်ခဲ့သည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းပြခဲ့ကြောင်း ပဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းမှ ပြောသည်။ အစည်းအဝေးတွင် လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် ပိုမိုကောင်းမွန်သည့် ချဉ်းကပ်မှုများဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သဘောထား တစောင်ကို စက်တင်ဘာလ ၇ရက် ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (7Day Link) (KIC Link)</p> <p>ကေအဲန်ယူကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (၁၆)ကြိမ်မြောက်ကွန်ဂရက်အပြီး ပထမအကြိမ် အရေးပေါ် ဗဟိုအမြဲတမ်း ကော်မတီ အစည်းအဝေး သတင်းထုတ်ပြန်ချက်။ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် အဆင့်မြင့်နည်းပညာအသုံးပြုစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ၏ ဘေးထွက် ဆိုးကျိုးများ ကို အကာအကွယ်ပြုနိုင်သည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ မရှိသေးမီ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ပြည်သူလူထုကို ကြီးမားစွာ ထိခိုက်လာ နိုင်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမျိုး ပြုလုပ်ရန် အချိန်မကျသေးကြောင်း ပါဝင်သည်။ (KNU HQ) (Myanmar Time Link) (KNU HQ Link) (7day Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် ပိုင်းမော်မြို့နယ် မန်ဝိန်းဒေသတွင် ကေအိုင်အေမှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားသော ရွာသား လူငယ်မြောက်ဦးအား စက်တင်ဘာလ ၇ရက်နေ့တွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့မှ ဦးလှိုင်ခွန်ဂျာမှ “ကျွန်တော်တို့ မနေ့ကတည်းက ဖမ်းဆီးထားတဲ့ ရှမ်းကလေး ခြောက်ဦးကို ပြန်လွှတ်ပေးဖို့ ကေအိုင်အို ဗဟို ကတင်ပြထားပါပြီ။ ဓာတ်ပုံတွေနဲ့တကွ ပို့လိုက်တာပါ။ လွှတ်ခိုင်းတာ ခြောက်ဦးပါ။ တခြားဖမ်းသွားတာ ၄၀ လောက်ရှိတယ်လို့တော့ သိရပါတယ်။ တခြား ၄၀ကျော်စိုက်ခင်းက ကချင် တိုင်းရင်းသား၊ တရုတ်နိုင်ငံသားတွေလည်း ပါသွားတယ်လို့ သိရတယ်။ ကျွန်တော်တို့ တောင်းဆိုတာကတော့ ရှမ်းလူငယ်လေးတွေ ခြောက်ဦးကိုပါ။ ကျန်တာတော့ ကျွန်တော်တို့ကို တောင်းဆို စာရင်းပေးတာလည်း မရှိပါဘူး” ဟု ပြောကြားသည်။ တပ်သားသစ် အဖြစ် စုဆောင်းခံရသည့် ပိုင်းမော်မြို့နယ် ဆိုင်လော်၊ ကောင်ခမ်းကျေးရွာက ရှမ်းအမျိုးသား(၆)ဦး ပြန်လည် လွတ်မြောက်လာပြီးဖြစ်သော် လည်း ကျန်ရှိနေသူများ၏ သတင်းအခြေအနေကိုမသိရသေးဘူးဟု ကချင်ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင် ဦးလှိုင်ခွန်ဂျာကပြောသည်။ KIA အဖွဲ့ထံမှ ပြန်လွတ်လာသူခုနစ်ဦးကို အောက်တိုဘာ ၇ ရက်နေ့လယ်ပိုင်းတွင် ပိုင်းမော် မြို့နယ်ဆန်းမြို့နယ် ခွဲရှိ တပ်မတော်တပ်စခန်းမှ မေးမြန်းရန် ခေါ်ယူထားကြောင်း PCGမှတဆင့် လွတ်မြောက်ရေးအကူညီတောင်းခံခဲ့သော ဝါရှောင်ဆရာတော်မှမိန့်ကြားသည်။ (7Day Link) (The Ladies Link) (RFA Link) (BBC Link) (VOA Link)</p> <p>မြန်မာစစ်တက္ကသိုလ်မှ ရေတပ်အရာရှိ၊ ဗိုလ်လောင်းများ၏ လေ့လာရေးခရီးစဉ်နှင့်ပတ်သတ်ပြီး အိန္ဒိယ ရေတပ် အကယ်ဒမီမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Mizzima Link)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>KNU Meeting</p> <p>Statement KNU</p> <p>KIA တပ်သားသစ် စုဆောင်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၈။	၈.၁၀.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ စီတာပူရပ်ကွက်နေ ဦးစိုင်းအောင်သည် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်တွင် ပယင်း တူးဖော်ရန် ခြေနေရာ ရှာဖွေစဉ် တနိုင်းမြို့နယ်၊ မိုင်ခွန်ကျေးရွာ၏ တောင်ဘက် ၂ မိုင်ခန့် အကွာသို့ အရောက်၌ နင်းမိုင်းတစ်လုံးအား နင်းမိ ပေါက်ကွဲသဖြင့် မိုင်းစထိမှန်ကာ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း တပ်မ တော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (The Ladies Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းဒေသတွင် နယ်မြေလုံခြုံရေးကြောင့် ရွှေတူးဖော်မှုကိုလည်း တားမြစ်ထားသောကြောင့် အလုပ်အကိုင် ခက်ခဲနေပြီး ဆန်နှင့်စက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းမြင့်နေကြောင်း ဒေသခံများမှ ပြောသည်။ ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းတွင် တနိုင်းဒေသ၌ စက်သုံးဆီ ၁ ဂါလံဈေးနှုန်း ကျပ် ၃၄၀၀ မှ ၄၅၀၀ ကျပ်အထိ မြင့်တက်လာသည့်အပြင်၊ ၄ မိုင်လောက် ကွာဝေးသော ရှင်ဗွေယန်မြို့ကို သွားလာရာလမ်းမှာသာ ဝယ်ယူနေရသည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောသည်။ သွားရောက်ဝယ်ယူရာတွင်လည်း စက်သုံးဆီကို ၃ ဂါလံထက် ဝယ်ယူမှုမပြုရဘူးဟု တပ်မတော်မှ ကန့်သတ်ထားသည်။ (BBC Link)</p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်NLDပါတီ၏ ဗဟိုအမျိုးသမီးလုပ်ငန်းကော်မတီသည် ကချင်ပြည်နယ် မိုးကောင်း မြို့နယ်မှာရှိသည့်</p>	<p>မြေမြုပ်မိုင်း</p> <p>HR Violation</p> <p>NLD</p>

		<p>စစ်ဘေး ဒုက္ခသည်စခန်း ၄ ခုကို သွားရောက်ပြီး အကူအညီတွေ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း ဗဟို အမျိုးသမီး လုပ်ငန်းကော်မတီဝင် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်သန္တာမှ ပြောသည်။ NLD ဗဟိုအမျိုးသမီး အဖွဲ့သည် ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းနှင့် ပူးပေါင်းပြီး ကချင်ပြည်နယ်တွင်ရှိသည့် မိုးညှင်း၊ မိုးကောင်းနှင့် မြစ်ကြီးနားဒေသမှ စခန်း ၈ ခုကို စားနပ်ရိက္ခာနှင့် တခြားလိုအပ်သည့်ပစ္စည်းတွေ ထောက်ပံ့ခဲ့ကြောင်းနှင့် ထောက်ပံ့မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဒေါ်သန္တာမှ "ဒေါ် ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းက ပေးတာတွေ မိသားစုဝင် တစ်စုကို ဆန် ၁၂ ပြည် တစ်အိတ်နဲ့ ဆီ ၁ ပိဿာ တစ်ပုံး၊ ရွှေစင်စကြာနဲ့ရော့ကားမိုး ပုံနှိပ်တိုက်ကမိသားစုတစ်စုကို ကော်ဖီမစ်အကြီး တစ်ပိကင်၊ ချိုချည် တစ်ပိ ကင်၊ နောက် အဝတ်အထည်၊ တစ်မိသားစုကို အမွှေးထည် ၃ ထည်၊ ကျောင်းနေအရွယ် ကလေးတစ်ဦးကို ဗလာစာအုပ် တစ်အိတ်နဲ့ ဘောပင် ၁၀ ချောင်း အဲဒါတွေ လှူခဲ့တယ်" ဟု ပြောသည်။ (RFA Link) (BBC Link)</p> <p>အနာဂတ်ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုဖြစ်ပေါ်လာပါက အကောင်အထည်ဖော်ရမည့် တိုင်းရင်းသားဖက်ဒရယ်ပညာရေးစနစ်အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ကရင်စာပေယဉ်ကျေးမှုကော်မတီများမှ ကရင်ပြည်နယ် ဖားအံမြို့၊ GABBAN ဟိုတယ်တွင် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှ ၁၀ရက်နေ့အထိ ဆွေးနွေးမှုပြုလုပ်နေသည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ကော်လားဖောင်ဒေးရှင်း (Kaw Lah Foundation)မှ ဦးဆောင်ပြုလုပ်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ ပညာရေးဆွေးနွေးပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်း၊ ပဲခူးတိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်း၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်ရှိ ကရင်စာပေယဉ်ကျေးမှု ကော်မတီဝင်များနှင့် ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီများအပါအဝင် မွန်၊ ပအိုဝ်းစသည့်စာပေယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များမှ စုစုပေါင်း လူဦးရေ ၄၀ ခန့် တက်ရောက်ဆွေးနွေးကြသည်။ (KIC Link)</p>	<p>ကရင် စာပေယဉ်ကျေးမှု</p>
၉။	၉.၁၀.၂၀၁၇	<p>မိုင်းခေါင် RC IDP Camp တွင် အသတ်ခံရသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်သုံးဦး၏ ကျန်ရစ်သူမိသားစုဝင်များကို မံစီမြို့နယ် ခမရ (၃၁၉) တပ်ရင်းမှ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း မိုင်းခေါင်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဘောက်နေဟ်မှ ပြောသည်။ (KachinWave Link)</p> <p>မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးကာ ကျိုင်းတုံထောင်သို့ပို့ဆောင်ထားခြင်းခံရသော RCSS/SSA တပ်သား ၂ ဦးမှာ အမှုစတင်ကြားနာရန် ရုံးချိန်းဖြစ်သော်လည်း တရားလိုဖြစ်သော တပ်မတော်ဘက်မှ ရုံးချိန်းရန်ပျက် ကွက်သဖြင့် ထပ်မံရုံးချိန်းခဲ့သည်။ "သူတို့ ၂ယောက်ကို ရုံးတင်တာဘာအမှုလဲဆိုတာတပ်ဘက်က သေသေချာချာမပြောဘူး။ တရားရုံး အဆိုအရဆိုရင် လက်နက်မှုဘဲရှိတယ်။ တပ်က သေသေချာချာ မပြော တဲ့အပြင် ဒီနေ့ထပ်ပြီးပျက်ကွက်တယ်။ သက်သေကလဲပျက်ကွက်တယ်။ ဆိုတော့ ကြားနာစစ်ဆေးမှုက ဘာမှမသိရသေးတာ။ အကြောင့်ရုံးပြန်ချိန်းတယ်။ ဒါမယ့်ဘယ်နေ့လဲဆိုတာလဲ ထပ်မံသိရသေးဘူး" - ဟု ကျိုင်းတုံမြို့ RCSSဆက်ဆံရေးရုံးမှ တာဝန်ကျ စိုင်းလုံမှ ပြောသည်။ (သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link) (Mizzima Link)</p> <p>မိုးညှင်းမြို့နယ်အင်းတော်ကြီးဒေသ နန်းမွန်းကျေးရွာ နှစ်ခြင်းဘုရားကျောင်းရှိ စစ်ရှောင်ပြည်သူများမှာ စားဝတ် နေရေးကြပ်တည်းမှု များကြောင့် မိမိသို့ နေရပ်သို့ ပြန်လည်နေထိုင်လိုကြသည်။ (Myitkyin anews Link)</p> <p>တပ်မတော်နှင့် ကချင်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (KIA) တို့၏ တိုက်ပွဲကြောင့် တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ ရောက်ရှိနေသည့် စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များ၏ စားနပ်ရိက္ခာသည် တစ်လစာပင် မကျန်တော့ဘဲ ပြတ်လပ်တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း စစ်ဘေးဒုက္ခသည်များကူညီရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဆရာဇေဒီးက ပြောကြားခဲ့သည်။ (7day Link)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ် နှင့်ဆန်းမြို့နယ်ခွဲအကြား ကချင်လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် (KIA) မှ တပ်သားသစ် စုဆောင်းရာတွင် ဖမ်းဆီးခံထားရသူများအနက် ၇ ဦး ထပ်မံ လွတ်မြောက်လာသည်ဟု ကချင်ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဒုရဲမှူးကြီး မျိုးသူရနောင်က ဧရာဝတီကို ပြောသည်။ (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး) (Irrawaddy) (Irrawaddy)</p> <p>တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း ၂ နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည်အခမ်းအနားကို နိုင်ငံတော် အဆင့်ပြုလုပ်ရန် သဘောတူညီမှုရရှိပြီး အခမ်းအနားကျင်းပရေးပြင်ဆင်သည့် ဆွေးနွေးပွဲကို ရက်ပိုင်းအတွင်း ပြုလုပ်မည်ဟု NCA လက်မှတ်ထိုးရစ်ဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များပြောသည်။ အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက် တွင် ကျရောက်မည့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးမှု ၂ နှစ်ပြည့်နှစ်ပတ်လည် အခမ်းအနား၌ နိုင်ငံ တော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် မျိုးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး(KNU) ဥက္ကဋ္ဌဗိုလ်ချုပ်ကြီးစောမူတူးစေးဖိုးတို့ မိန့်ခွန်းပြောကြားရန် အစီအစဉ် ရှိကြောင်း NCA လက်မှတ်ထိုးရစ်ဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာမှ ပြောသည်။ NCA နှစ်ပတ်လည်ပွဲအတွက် အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ နှင့် အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက်တွင် ဆွေးနွေးရန်ရှိကြောင်းလည်း ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာမှပြောသည်။(7Day Link) (RFA Link)</p> <p>တပ်မတော်သားများအနေဖြင့် ပြည်သူ၏ ယုံကြည်မှုကို ရရှိနိုင်ပြီး ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို ပိုမိုထိရောက် အောင်မြင်အောင်ဖော်ဆောင် ပေးခြင်းဖြင့်လည်း ပြည်သူကအားကိုးသည့် တပ်မတော်ဖြစ်ရန် အလေးထား ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း ပဲခူးနှင့် ပျဉ်းပုံကြီးတပ်နယ်တို့မှ</p>	<p>HR Violation</p> <p>RCSS/SSA</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>ကေအိုင်အေ တပ်သားသစ်စုဆောင်း</p> <p>NCA ၂နှစ်ပြည့်</p> <p>အရပ်ဘက် - စစ်ဘက်</p>

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း

အတွဲ(၁)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

		<p>အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား ပျဉ်ပုံကြီးတပ်နယ်ရှိ အားကစားခန်းမ၌ တွေ့ဆုံစဉ် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (The Ladies Link)</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွင် အမျိုးသမီးများ၏ ပါဝင်မှုနှင့် ပတ်သတ်ပြီး အမျိုးသမီးအဖွဲ့များနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင် လှုပ်ရှားသူများမှ အောက်တိုဘာ ၉ရက်နေ့က နိဗ္ဗိတယ် ဟော်တယ်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (BBC Link)</p>	<p>ဆက်ဆံရေး</p> <p>အမျိုးသမီး</p>
၁၀။	၁၀.၁၀.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ် ဝိုင်းမော်မြို့နယ်တွင် တပ်သားသစ်အဖြစ် ကေအိုင်အေဖမ်းခေါ်သွားသူတွေထဲမှ ပြန်လွတ်လာသည့် ရှမ်းလူငယ် ၆ ယောက်နှင့်တွေ့ဆုံအပြီးတွင် ကေအိုင်အေမှ ဖမ်းခေါ်သွားသူ ၅၀ကျော်ကို ပြန်လွတ်ပေးစေလိုကြောင်း ရှမ်းမျိုးနွယ်စုရေးရာအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ စိုင်းစန်းဝေ မှပြောသည်။ ဆိုင်လော် နှင့်ကောင်ခမ်းရွာမှ ရှမ်း လူငယ် ၆ ယောက်ကို ပြန်လွတ်ပေးခဲ့ပြီး ကျန်နေသူများထဲတွင် ဗမာ၊ ရခိုင် ၊ ကချင် စသည့် တိုင်းရင်းသားများပါဝင်ပြီး အမျိုးသမီး ၃ ယောက်လည်း ပါဝင်သည်။ (RFA Link)</p> <p>NCA လက်မှတ်ရေးထိုးသည့် ၂ နှစ်ပြည့် အခမ်းအနားကို တက်ရောက်ရန်အတွက် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့အပါအဝင် NCA လက်မှတ် မထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအား ဖိတ်ကြားမည်ဟု ပအိုဝ်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် PNLO နာယက ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကဋ္ဌာ မှပြောသည်။ နှစ်နှစ်ပြည့်အခမ်းအနား ကျင်းပရန်အတွက် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ရှစ်ဖွဲ့၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ နေပြည်တော်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဆွေးနွေးမှုအခြေအနေ ကောင်းမွန်ကြောင်း ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့တွင်ပါဝင်သည့် ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO) နာယက ဗိုလ်မှူးကြီး ခွန်ဥက္ကဋ္ဌာမှ ပြောကြားသည်။ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ရှစ်ဖွဲ့၏ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နေပြည်တော်၌ သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန်ကိုလည်း သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အပစ်မရပ်ရသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် NCA နှစ်ပတ်လည် အခမ်းအနားနေ့ တက်ရောက်ဖြစ်လျှင် ခရီးစဉ်အတွင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့နှင့်လည်း ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး သီးခြားစီတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးဖြစ်ဖွယ်ရှိသည်။ (RFA Link) (Irrawaddy Link) (Eleven Link)(7day)(Irrawaddy)</p> <p>ဥရောပသမဂ္ဂ(EU)မှ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် အဆက်အသွယ်ဖြတ်တောက်သွားမည်ဟု ရိုက်တာသတင်း တပုဒ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ EU နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများမှ မြန်မာနိုင်ငံအခြေအနေနှင့်ပတ်သက်ပြီး အောက်တိုဘာလ ၁၆ ရက်တွင် ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်သည်။ အောက်တို ဘာ ၁၀ရက်နေ့က EU အဖွဲ့ဝင် ၂၈ နိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ်များ ဆွေးနွေးထားသည့် မူကြမ်းတွင် မြန်မာ့တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် အခြားစစ်အရာရှိကြီးများအား ဖိတ်ခေါ်ခြင်းအား ရွှေ့ဆိုင်းထားမည်ဆိုသည့်အချက် ပါဝင်ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ EU ကြေညာချက်မူကြမ်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကို အလေးအနက် အထားပြီး ကချင်နှင့်ရှမ်းပြည်နယ်တို့ အတွက် လည်း အထူးအာရုံစိုက်ထားကြောင်း ရိုက်တာသတင်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>ကရင်စာပေယဉ်ကျေးမှုကော်မတီများမှ ကရင်ပြည်နယ် ဖားအုံမြို့ GABBAN ဟိုတယ်တွင် အောက်တို ဘာ ၈ ရက်မှ ၁၀ရက်နေ့အထိ ပြုလုပ်သော အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် လက်ရှိအစိုးရ စာသင်ကျောင်းရှိ တိုင်းရင်းသား စာပေသင်ကြားသည့် အခြေအနေ၊ ထောက်ပံ့မှုနှင့် စိန်ခေါ်မှုများကို သုံးသပ်ဆွေးနွေးပြီး အနာဂတ်တိုင်းရင်း သားပညာရေးအတွက် မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်းများကို ချပြဆွေးနွေးသွားသည့် အပြင် လက်ရှိဖြစ်ပေါ်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများအပေါ် သုံးသပ်ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (KIC Link)</p>	<p>ကေအိုင်အေ တပ်သားသစ် စုဆောင်း</p> <p>NCA ၂နှစ်ပြည့်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>ကရင် စာပေယဉ်ကျေးမှု</p>
၁၁။	၁၁.၁၀.၂၀၁၇	<p>တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးနှင့် မြဝတီသတင်းဌာနမှ အောက်တိုဘာ ၁၀ ရက် ရက်စွဲဖြင့် "လာရှိုး မြို့နယ် အတွင်း တပ်မတော်မှ နယ်မြေရှင်းလင်းရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်စဉ် TNLA အကြမ်းဖက် သောင်း ကျန်းသူများနှင့် ထိတွေ့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား လက်နက်ဒဏ်ယိုများနှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးသိမ်းဆီးရမိ" ဆိုသည့် ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ သတင်းထုတ်ပြန်မှုအပေါ် TNLA မှထုတ်ပြန်ချက်တစ်စောင်ထုတ် ပြန်ခဲ့သည်။ (The Ladies Link) (PSLF/TNLA Link)</p> <p>နေရပ်ပြန်နိုင်မည့် ကချင်စစ်ဘေးရှောင်များစာရင်းကို အောက်တိုလဘာလ ၁၄ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်မည်ဟု ခရစ်ယာန်အသင်းတော် (KBC)မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး သိက္ခာတော်ရဆရာကြီး ဒေါက်တာခလမ်ဆမ်ဆွန်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ စာရင်းကောက်ယူရာတွင် အစိုးရနှင့် KIA ထိန်းချုပ်နယ်မြေ နှစ်ခုစလုံးတွင် ကောက်ယူခြင်းပြီး တပ်မတော်နှင့် KIA တပ်စခန်းများ အနီးရှိ ကျေးရွာများမှ စစ်ဘေးရှောင်များ နေရပ်ပြန်မည် ဆိုပါလျှင် လုံခြုံရေးကို အာမခံနိုင်သလို စစ်ဘေးရှောင်များမှလည်း နေရပ်ပြန်ရန် ဆန္ဒမရှိကြောင်း ၎င်းမှပြောသည်။ (The Ladies Link)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်တွင် ဒိုလမ်မြို့တွင် ကျင်းပမည့် ရှမ်းပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစာတင်ကြည့်ရေး</p>	<p>Statement TNLA</p> <p>IDPS ကချင်</p> <p>RCSS/SSA</p>

		<p>ကော်မတီ(JMC-S) အစည်းအဝေးတွင် RCSS/SSA မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးဖမ်းဆီးခံရခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြန်လည်လွတ်မြောက်ရေး အတွက် ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကောင်စီ(RCSS)မှ ပြောသည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ၈ ဖွဲ့အကြား (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် ၂ နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်ပွဲကို အပစ်မရပ် သေးသည့် အဖွဲ့များအား ဖိတ်ကြားထားသော်လည်း တက်ရောက်ရန်မသေချာကြောင်း၊ ဖိတ်ကြားခံထားရသည့် အပစ်မရပ်ရ သေးသော လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှာ နီးကပ်မှတ်တမ်း၊ အချိန်မအားလပ်ခြင်းနှင့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အားလုံး ဖိတ်ကြားခြင်းမရှိဟု ဆိုသည့် အကြောင်းပြချက်များဖြင့် တက်ရောက်ရန် မသေချာဖြစ်နေသည်။ (Irrawaddy Link) (7Day Link)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သော ဥရောပသမဂ္ဂ သဘောတူညီချက်တစ်ရပ်၌ ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ပြဿနာကို အလွန်အမင်း အင်အားအသုံးပြုဖြေရှင်းမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်သည့်အနေဖြင့် မြန်မာ့တပ်မတော် ထိပ်တန်းခေါင်းဆောင်များနှင့် ဆက်ဆံရေး ရပ်ဆိုင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။ (MMSTD Link) (RFA Link) (Frontier Link)</p> <p>ရန်ကုန်မြို့၊ ကုန်းမြင့်သာရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ အောက်တိုဘာ၁၁ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီး Mr. Scot Alan Marciel တို့ တွေ့ဆုံခဲ့ သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် တပ်မတော်သားများ၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ တာဝန်မှာ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မထိပါး မထိခိုက် စေရန်၊ နိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားနှင့် တိုင်းရင်းသားများ၊ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများအား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းတာဝန်ကို နိုင်ငံတော်၏ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရပေး အပ်ထားသော်လည်း ဥပဒေမဲ့ဆောင်ရွက်၍မရကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်း၊ ဥပဒေများ၊ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ လိုက်နာလုပ်ဆောင်ရကြောင်း၊ တရားဥပဒေကို ကျော်လွန်ခြင်းမရှိဘဲ လုပ်ဆောင်နေကြောင်းဖြင့် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးနှင့် အတူ စစ်သံမှူး Colonel Craig Tippins နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (SGMA Link) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (Popular Link) (DVB Link)</p>	<p>NCA ၂နှစ်ပြည့်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
<p>၁၂။</p>	<p>၁၂.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ်၊ မိုင်းဂူးမြို့သို့ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် (ရလခ) တိုင်းမှူးနှင့် တပ်ရင်း ၁ရင်း တို့မှ စစ်ရေးပြင်ဆင်နေမှုကြောင့် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားလာနိုင်သည်ဟု ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP/SSA) ဘက်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ SSPP မှ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် တဦးက "လွယ်နိုင်-ဝမ်လွယ် လမ်းဖောက်လုပ်ရေးကိစ္စနဲ့ စစ်ရေးပြင် ဆင်မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ရလခတိုင်းမှူးနဲ့ တပ်ရင်း ၁ ရင်းအပါ မိုင်းဂူးမြို့ပေါ်သို့ ရောက်နေတယ်။ လောလောဆယ် သူက လက်ရှိအင်အားနဲ့ဆိုရင် တိုက်ပွဲကြီး မဆင်ပေမယ့် တိုက်ပွဲငယ်လေးတွေကို ဖန်တီးပြီး တိုက်ပွဲကြီး ရောက်သွား သည်အထိ လုပ်ဆောင်မယ်လို့ သိရှိ ရပါတယ်။ လျှို့ဝှက်လှုပ်ရှား မှုနဲ့ ချဉ်းကပ်ပြီးတော့ တိုက်ပွဲဖန်တီးလုပ် ဆောင်သွားမယ်လို့လည်း သိရှိရပါတယ်" ဟု ပြောသည်။ အဆိုပါ စွပ်စွဲပြောဆိုမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနဲ့နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်ဝင်းအောင်ကို ဆက်သွယ်ခဲ့သော်လည်း ဖြေဆိုရန် ငြင်းဆိုခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်၊ ခိုလှမ်းမြို့တွင် အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်ကရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-S (ရှမ်း) ၏ (၁၀) ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ကျင်းပခဲ့သည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးတွင် RCSS/SSA ဘက်မှ တပ်မတော်က ဖမ်းဆီးထားသော ၎င်းတို့၏ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦးနှင့် အရပ်သားများ ပြန်လွှတ်ပေးရေး တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ရာ သက်ဆိုင်ရာ စစ်တိုင်း ၂ တိုင်းသို့ ပြန်တင်ပြပေးသွားမည်ဟု စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ အရာရှိများက ပြောကြားခဲ့သည်။ (JMC Link) (Irrawaddy Link)</p> <p>ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့နယ် ထူဒုင်သကျေးရွာရှိ ဥယျာဉ်ခြံမြေမှ နေအိမ်တလုံးကို ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ အကူအညီဖြင့် ပြည်နယ် အခြေစိုက် ကရင်နီအမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (ခေါ်) နဂါးအဖွဲ့မှ အောက်တိုဘာ ၁၂ ရက်နေ့တွင် လာရောက်ဖျက်သိမ်းခဲ့သည်။ ယခုလို ဖျက်သိမ်းမှုသည် အောက်တိုဘာလအတွင်း ၃ ကြိမ် မြောက်ဖြစ်သည်ဟု ဒေသခံတွေမှ ပြောသည်။ ကရင်နီအမျိုးသား ဒီမိုက ရက်တစ်ပါတီ (ခေါ်) နဂါးအဖွဲ့အတွက် ယခင်အစိုးရမှ လွိုင်ကော်မြို့တွင်း ဥယျာဉ်ခြံမြေ တချို့ကို နှုတ်မိန့်ဖြင့်ပေးခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများ မှပြောသည်။ သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်သူထံ တိုင်ကြားခဲ့သော်လည်း ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိသလို ခြိမ်းခြောက်ဖိအားပေးမှုများ လုပ်ဆောင်ခဲ့ ကြောင်း ဥယျာဉ်ခြံအသိမ်းခံရသူ ဒေါ်နော်မူအေးမှ ပြောခဲ့သည်။ (BBC Link)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့၊ ဝက်ကြီးကျေးရွာ အုပ်စုအတွင်း၌ အကောင်အထည်ဖော်ရန် ရှိသည့် ကျောက်မီးသွေးလောင်စာသုံး လျှပ်စစ် ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ တည်ဆောက်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကရင်အမျိုးသား အစည်း အရုံး (KNU) ၏ သဘောထား ကြေညာချက်ကို ထုတ်ပြန်သွားမည်ဟု KNU မှ တွဲဖက် အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး (၂) ပုဆိုးစောလှထွန်း မှ The Ladies News သို့ ပြောသည်။ အဆိုပါ စီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး အောက်တိုဘာလ ၃ ရက်နေ့က ကရင်ပြည်နယ်ရှိ အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်း ၂၉ဖွဲ့မှ KNU ၏ သဘောထားကို</p>	<p>စစ်ရေးတင်းမာ</p> <p>JMC-S ရှမ်း</p> <p>HR Violation</p> <p>KNU</p>

ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း
အတွဲ(၁)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

		<p>တောင်းခံခဲ့ကြောင်း ကရင်သတင်းဌာန (KIC) တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ကျောက်မီးသွေးစက်ရုံ တည်ဆောက်မည့်ဒေသသည် KNU တပ်မဟာ (၁)၏ ထိန်းချုပ်နယ်မြေထဲတွင် ရှိသည်။ (The Ladies Link)</p> <p>တပ်မတော်ဂုဏ်သိက္ခာ ညှိနှိုင်းကျဆင်းစေသည်ဆိုသော စွပ်စွဲချက်များဖြင့် တရားစွဲဆိုခံထားရသော ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP)၏ စည်းရုံးရေးနှင့်ပြန်ကြားရေးဌာန ဒုတာဝန်ခံ ကိုခိုင်မျိုးထွန်းအား အောက်တိုဘာလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် စစ်တွေ မြို့နယ်တရားရုံးမှ ထောင်ဒဏ် ၁ နှစ်နှင့် ၆ လ ချမှတ်ခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link) (RFA Link)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်တွင် ကျရောက်သည့် NCA (၂) နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့၌ အစိုးရနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ရှစ်ဖွဲ့မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆိုင်ရာပူးတွဲကြေညာချက် ကို ထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် အခမ်းအနားအစီ အစဉ်တွင် NCA အရ စုဖွဲ့ထားသည့် ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) ၏လုပ်ငန်း တိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာ၊ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC)၏ လုပ်ငန်းတိုးတက်မှုဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာများ ကိုလည်း ဖတ်ကြားမည်ဖြစ်သည်။ (7Day Link)</p> <p>NCA ၂ နှစ်ပြည့် အခမ်းအနားသို့ မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့ဝင် TNLA မှ တက်ရောက်မည်မဟုတ်ကြောင်း အခမ်းအနား တက်ရောက် ရန် အစိုးရမှဖိတ်ကြားရာတွင် မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့ ၇ ဖွဲ့ပါဝင်သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC) အနေဖြင့် ဖိတ်ကြားခြင်းမဟုတ်ဘဲ တစ်ဖွဲ့ချင်းသီးခြားဖိတ်ခြင်းကြောင့် တက်ရောက်မည် မဟုတ်ကြောင်း၊ FPNCC အနေဖြင့် ဖိတ်ကြားလျှင် အစည်းအဝေးခေါ်ဆွေးဆွေး၍ တက်၊ မတက် ဆုံးဖြတ်မည်ဖြစ်သော်လည်း ယနေ့ထိ ကော်မတီကို ဖိတ်ကြားခြင်းမရှိ ကြောင်း TNLA အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး တာဘုန်းကျော်မှ ပြောသည်။ (Mizzima Link)</p> <p>စက်တင်ဘာလ ၁၂ရက်နေ့ ၂၅ နာရီ ၄၅ မိနစ် အချိန်တွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ပြည်သူများအား ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သတ်ပြီး မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ (Myanmar PresidentOffice Link)(The Ladies Link) (MOI Link) (Myitkyina News Link) (Eleven Link) (7Day Link) (Popular Link) (Myanmar Time Link) (DVB Link) (VOA Link) (BBC Link)</p> <p>စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်နေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ဧည့်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဂျပန်သံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Tateshi HIGUCHI တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (MOI Link)</p>	<p>ALP</p> <p>NCA ၂နှစ်ပြည့်</p> <p>NCA ၂နှစ်ပြည့်</p> <p>Gov Speech</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၁၃	၁၃.၉.၂၀၁၇	<p>အောက်တိုဘာလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပမည့် NCA ရေးထိုးသည့် ၂ နှစ်မြောက် အခမ်းအနားသို့ လက်မှတ်မရေး ထိုးသေးသည့် အဖွဲ့များမှ တက်ရောက်နိုင်မည် မဟုတ်ကြောင်း၊ တပ်ပေါင်းစုကို ဖိတ်ကြားခြင်းမရှိဘဲ တဖွဲ့ချင်းသာ ဖိတ်ကြားသည့် အတွက် "ဝ" ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေးပါတီ UWSF ဦးဆောင်သည့် ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီ (FPNCC) အနေဖြင့် တက်ရောက်နိုင်မည်မဟုတ်ကြောင်း အဖွဲ့ဝင် ဖြစ်သည့် PSLF/TNLA မှ ပြောသည်။ PSLF/TNLA နှင့်အတူ ရက်စွဲတပ်မတော် (AA)၊ ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP/SSA) တို့လည်း ဖိတ်ကြားစာရရှိထားပြီး အခြား(FPNCC) အဖွဲ့ဝင်များအား ဖိတ်ကြားခြင်း မရှိသဖြင့် တက်ရောက်မည်မဟုတ်ကြောင်း ဗိုလ်မှူးချုပ် တားဂျုတ်ဂျား မှပြောသည်။ (NMG Link)</p>	<p>NCA ၂နှစ်ပြည့်</p>